

外交部「臺灣獎學金計畫」學業獎勵金傑出表現獎評選要點

112 年 7 月 12 日 111 學年度第七次工作會議通過

一、目的

為鼓勵本部臺灣獎學金受獎生努力向學，並獎勵成績表現優良者，特訂定本要點。

二、申請資格

(一) 學士生申請前連續二學期操行分數各達 80 分以上、華語生申請前連續二季(期)不得缺課(重大疾病或特殊事故者除外)；且於申請前連續二學期(季/期)內未曾受處分。

(二) 申請時申請者須具外交部臺灣獎學金受獎資格。

(三) 申請時受獎生須為在學身分。

(四) 學術表現規定

1. 博士：

已完成資格考試取得博士候選人資格，且發表至少 1 篇論文投稿(不得以同一篇論文重複申請)。投稿著作須為具備評審機制正式出版之期刊，且受獎生列為第一作者或提出著作已獲刊登之證明。

2. 碩士：

申請前連續二學期成績平均分數各達 90 分(含)以上。

3. 學士：

(1) 學生申請時，申請前連續二學期修習學分不得少於 15 學分；大四學生不得少於 9 學分。

(2) 申請前連續二學期之成績平均分數各達 90 分(含)以上。

4. 華語生：

申請前連續二季(期)之成績平均分數各達 90 分(含)以上。

(五) 另具特殊才藝或服務貢獻表現優良事蹟，得列為申請資格備審。

三、獎勵名額

每學期 20 名，獎勵華語生 5 名、學士 10 名、碩博士 5 名為原則。

四、獎勵方式

頒給獎狀乙紙與獎勵金額每名新臺幣 2 萬元。

五、審核程序

(一) 符合資格者可透過就讀學校(每校至多推薦5名)向臺灣獎學金及華語文獎學金計畫辦公室(以下簡稱臺華獎辦)提出申請,經臺華獎辦審查委員會(至少3名審查委員,其中1名由本部選派)依本要點訂定之標準遴選20人,獲獎人數不足得從缺。

(二) 臺華獎辦將遴選結果函報本部

博士生:獲獎學生名單、成績單、投稿證明、臺華獎辦審查表及其他相關證明資料。

碩士、學士、華語生:獲獎學生名單、成績單、臺華獎辦審查表及其他相關證明資料。

六、獎勵金撥付及核銷

每年3月31日前由臺華獎辦來函向本部申請當年度獎勵金,由臺華獎辦於每年4月30日前與10月31日前撥款予受獎生學校,並於每年6月30日前與12月30日前由臺華獎辦檢據向本部辦理核銷。

七、本要點經臺灣獎學金及華語文獎學金計畫辦公室工作會議通過後公佈實施,修正時亦同。

**Ministry of Foreign Affairs Selection Guidelines for Academic
Achievement Awards for Outstanding Performance in the Taiwan
Scholarship Program**

Approved on July 12, 2023, at the seventh working meeting of the 111th academic year.

I. Purpose

These regulations are established to encourage Taiwan Scholarship recipients to strive for academic excellence and to reward outstanding achievement.

II. Application eligibility

1. Bachelor's degree students who have attained a conduct score of 80 percent or above for the previous two semesters. Mandarin Language Enrichment Program (LEP) students who have had no absences in the previous two quarters / terms (other than for serious illnesses or special circumstances). Students who have not faced any disciplinary action in the previous two semesters (quarters / terms).
2. Have met the qualification requirements for the Taiwan Scholarship at the time of application.
3. The applicant must be currently enrolled.
4. Academic performance requirements

(1) Doctoral degree students

Have completed qualifying exams and obtained the status of a doctoral candidate and have published at least one paper (the same paper may not be used for repeat applications). Papers must be published in a journal with a formal review mechanism and the applicant must be the first author or have

proof of acceptance.

(2) Master's degree students

Have attained an average score of 90 or above for the previous two semesters.

(3) Bachelor's degree students

(a) Have earned at least 15 credits in each of the previous two semesters; fourth-year students must have earned at least nine credits.

(b) Attained average score of 90 or above in previous two semesters.

(4) LEP students

Attained an average score of 90 or above in the previous two quarters (terms).

5. Showed other exceptional talents or skills or made outstanding service contributions.

III. Number of awards

Twenty awards will be granted each semester. In principle, there will be five awards for LEP students, 10 awards for bachelor's degree students, and five awards for master's degree and doctoral degree students.

IV. Award details

Recipients will receive a certificate and an academic achievement award of NT\$20,000.

V. Review process

1. Eligible candidates may apply through their school (no more than five nominations per school) to the Taiwan Scholarship and

Huayu Enrichment Scholarship Office. The office review committee (composed of at least three members, including one selected by the Ministry of Foreign Affairs) will select 20 recipients based on the criteria set forth in these guidelines. If there are insufficient qualified applicants, however, the office may grant fewer awards.

2. Documentation to be provided by the Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office to the Ministry of Foreign Affairs

(1) Doctoral degree students

List of award recipients, transcripts of results, proof of paper submissions, Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office review forms, and other relevant supporting documents.

(2) Master's degree, bachelor's degree, and LEP students

List of award recipients, transcripts of results, Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship review forms, and other relevant supporting documents.

VI. Disbursement and presentation of awards

The Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office will apply to the Ministry of Foreign Affairs by March 31 of each year for funding for the current year's academic achievement awards. The Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office will disburse the funds to the recipient's school by April 30 and October 31 of each year. It will also provide the Ministry of Foreign Affairs with the necessary documents for verification

before June 30 and December 30 of each year.

VII. These guidelines shall be announced and implemented after being approved at a working meeting of the Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office. All amendments shall be handled in the same manner.